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Π
ερίεργα πράγματα 
γύρω από τη διάθεση 
των φαρμάκων 
εξελίσσονται στα αρμόδια 

«υπουργεία Υγείας- 
ί^ρόνοιας και Εργασίας- 

Κοινωνικών Ασφαλίσεων, 
επιτρέποντας σχόλια για 
παρεμβάσεις που 
εμποδίζουν την υλοποίηση 
και ομοφώνων αποφάσεων 
επιτροπών καθηγητών και 
οργάνων εντεταλμένων 
από το νόμο, να 
καθορίζουν ποια 
σκευάσματα τηρούν τις 
προϋποθέσεις για ένταξή 
τους στη λίστα.

Σίγουρα, πάντως, στερούν α
πό πολλές χιλιάδες ασθενείς τη 
χρησιμοποίηση πολλιόν φαρμά
κων, που ενδεχομένως έχουν 
περισσότερη ανάγκη και των ο
ποίων, πιίντως, η ένταξη στη λί
στα, που με τους όρους που έθε
σε η πολιτεία, έχει από πολλιόν 
εβδομάδων εγκριΟεί.

Το όλο θέμα αναμένεται να 
^ώρει εκρηκτικές διαστάσεις 
^Βεπόμενες μέρες, αν μάλιστα 

γίνουν πραγματικότητα οι φή- 
■ιις που κυκλοφορούν στους 
,ιαδρόμους του υπουργείου Υ

γείας, ότι για να κυκλοφορή
σουν οι νέες λίστες που εγκρί- 
θηκαν, πρέπει να αφαιρεΟούν 
κάποια σκευάσματα που δεν 
«αρέσουν».

Η φαρμαβιομηχανία, διά του 
συλλογικού της οργάνου, το 
ΣΦΕΕ, εξέφρασε ήδη εδώ και 
καιρό έντονη δυσφορία γι’ αυ
τές τις εξελίξεις.

Οι εντάσεις
Τιόρα όμως, φαρμακοβιομή- 

χανοι που απειλούνται με έξω
ση από τη λίστα, φέρονται απο- 
φασισμένοι να προχωρήσουν 
και σε προσωπικές μηνύσεις 
κατά του αρμόδιου υφυπουρ
γού Μανώλη Σκουλάκη, έστω 
και αν ο ίδιος έχει κάνει όλες

Νέα ένταση εν όψει για τη λίστα φαρμάκων, καθώς οι 
πληροφορίες για «ψαλίδι» σε «μη αρεστά φάρμακα» πληθαίνουν

τις προσπάθειες για να προχω
ρήσουν σε αποφάσεις, χωρίς 
μέχρι στιγμής αποτελέσματα.

Για τα φάρμακα, οι αντιπα
ραθέσεις ξεκίνησαν όταν, πριν 
από λίγους μήνες, η κυβέρνηση 
αποφάσισε να βάλει κάποια τά
ξη στο χώρο, να ελέγξει και να 
συγκροτήσει τις τιμές, σε όσο το 
δυνατό χαμηλότερα επίπεδα.

Ξεκίνησε τότε η προσπάθεια 
για τη δημιουργία μίας λίστα 
σκευασμάτων, τη μόνη που ϋα 
μπορούσαν πλέον να χρησιμο
ποιούν οι γιατροί όλων των τα
μείων για τους ασφαλισμένους.

Ενα από τα βασικά κριτήρια 
για την ένταξη των φαρμάκων 
που κυκλοφορούσαν στη λίστα, 
ήταν και το ημερήσιο κόστος α
πό τη χρήση τους. Ετσι, σκευά
σματα που δεν τηρούσαν αυτή 
την προϋπόθεση, παρ’ ότι χρό
νια στην αγορά, βρέθηκαν ε
κτός λίστας.

Πολλοί διαμαρτυρήθηκαν έ
ντονα και οι φαρμακοβιομήχα

νοι απείλησαν να μεταφέρουν τα 
εργοστάσιά τους στο εξωτερικό.

Το υπουργείο Εμπορίου, διά 
του αρμόδιου υφυπουργού Μιχ. 
Χρυσοχόίδη, αντέδρασε και έ
στειλε μήνυμα στους φαρμακο
βιομήχανους, ότι, αν θέλουν την 
ένταξη των φαρμάκων τους στη 
λίιπα, ας φροντίσουν να μειώ
σουν τις τιμές τους.

Η πολιτική αυτή της κυβέρνη
σης, παρά τις αρχικές αντιδρά
σεις, πέτυχε απόλυτα. Λίγες η
μέρες αργότερα, έφτασαν στο 
υπουργείο Εμπορίου πολλές αι
τήσεις για μεκήσεις τιμών και ή
δη, από τα μέσα του περασμέ
νου Μαΐου, ο Μιχ. Χρυσο- 
χοΐδης υπέγραψε απόφαση για 
τον καθορισμό νέων μειωμένων 
τιμών σε διάφορα σκευάσματα.

Για τα φάρμακα αυτά, καθώς 
και για μερικά άλλα, που είχαν 
παρατηρηθεί λάθη στην πρώτη 
τους αξιολόγηση, υπάρχει θετι
κή υπογραιρή από τον καθηγητή 
Χαρ. Μουτσόπουλο και τα μέλη 

της επιτροπής που συνέταξαν 
την πρώτη λίστα.

Τα ονόματα όλων των σκευα
σμάτων βρίσκονται προ πολλού 
στα υπουργεία Υγείας-Πρόνοι- 
ας και Εργασίας-Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων και πηγαινοέρχο
νται χωρίς τις υπογραφές των 
αρμοδίων υιρυπουργών Μ. 
Σκουλάκη και Ν. Φαρμάκη.

Η 2η Πίστα
Τον ίδιο δρόμο ακολουθεί α

πό τις αρχές περίπου του Ιουλί
ου και η άλλη λίστα με τα ονό
ματα των σκευασμάτων που ε
ξέτασε και ενέκρινε η επιτροπή 
ενιπάσεων, την οποία όρισε το 
υπουργείο Υγείας, υπό τον 
πρόεδρο του Κεντρικού Συμ
βουλίου Υγείας καθηγητή Β. 
Γολεμάτη.

Στην επιτροπή αυτή, που δη- 
μιουργήθηκε κατά το νόμο, για 
να εξετάσει τις ενστάσεις για τα 
φάρμακα που έμειναν έξω από 
την πρώτη λίστα, μετείχαν εκτός 
των άλλων ο πρόεδρος του 
ΕΟΦ Γ. Καββαδίας, ο πρόε
δρος του Πανελλήνιου Φαρμα
κευτικού Συλλόγου Δ. Βαγιω- 
νάς και ο πρόεδρος του Πανελ
λήνιου Ιατρικού Συλλόγου Μ. 
Καλοκαιρινός.

Οπως δήλωσε προχθές στην 
«Ε» κορυφαίο στέλεχος αυτής 
της επιτροπής, η όλη κωλυσιερ
γία παρατηρείται «γιατί σε κά
ποιους δεν αρέσουν ορισμένα 
από τα φ άρμακα που περιλαμ
βάνει».

Ετσι, κινδυνεύει να τιναχθεί 
στον αέρα και η προσπάθεια 
της κυβέρνησης για φθηνότερο 
φάρμακο, αφού έχουν μπλοκα- 
ρισθεί και αυτά για τα οποία οι 
φαρμακοβιομήχανοι υποχρειό- 
θηκαν να μειώσουν τις τιμές 
τους.

Το θέμα συζητήθηκε και σε 
σύσκεψη των αρμόδιων υπουρ
γούν στο γραφ>είο του γ.γ. του υ
πουργικού συμβουλίου Σωκρά
τη Κοσμίδη, την περασμένη ε
βδομάδα.


